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Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som I 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
16) Anden behandling af lovforslag nr. L 209: 
Forslag til lov om ændring af lov om sygehus- 
væsenet og lov om offentlig sygesikring. (Styr- 
kelse af det frie sygehusvalg m.v.). 
Af indenrigs- og sundhedsministeren (Lars Løk- 
ke Rasmussen). 
(Fremsat 31/3 2004. Første behandling af 21/4 
2004. Betænkning 26/5 2004). 

Der var stillet 4 ændringsforslag i betænknin- 
gen. 
Uden for betænkningen var der ikke stillet æn- 
dringsforslag. 

Lovforslaget og ændringsforslagene sattes til 
forhandling under et. 

Forhandling 

Karen Jespersen (S): 
Der er et punkt i lovforslaget, som desværre 
ikke er blevet afklaret inden andenbehandlin- 
gen, og det drejer sig om Rehabiliterings- og 
Forskningscentret for Torturofre i København. 

Lovforslaget betyder, at det frie sygehusvalg 
også vil komme til at gælde for de to andre cen- 
tre for behandling af torturofre, OASIS og cen- 
tret i Haderslev. Men centret i København er alt- 
så ikke omfattet, og det mener Socialdemokra- 
terne ikke er acceptabelt. 

Der ligger en lang historie bag. Det hørte tid- 
ligere under Udenrigsministeriet, men sådan er 
det ikke længere. Det drejer sig også om at finde 
midler til finansieringen, og vi mener, at det 
spørgsmål skal løses inden tredjebehandlingen, 
så dette center også kommer med. Derfor vil vi 
gerne spørge ministeren, om han vil gøre en eks- 
tra indsats inden tredjebehandlingen for at få 
løst spørgsmålet på tilfredsstillende vis, for det 
er vigtigt for os for at vide, hvordan vi skal for- 
holde os. 

Indenrigs- og sundhedsministeren (Lars Løkke 
Rasmussen): 
Jeg er altid parat til at gøre en ekstra indsats for 
at få tingene til at lykkes, og det gælder også i 

, sagen her. 
Der har været stillet et spørgsmål under be- 

handlingen af lovforslaget om, hvilken status 
Rehabiliterings- og Forskningscentret for Tor- 
turofre i København skulle have i relation til lo- 
vens forslag om frit valg. Jeg har meget klart til- 
kendegivet under udvalgsarbejdet/at jeg sådan 
set deler intentionen om, at RCT-København 
inddrages under lovforslagets regler om frit sy- 
gehusvalg blot med den tilføjelse -  og det lå jo 
også i det, fru Karen Jespersen sagde -  at finan- 
sieringen selvfølgelig må bringes på plads. Her 
er det min vurdering frem til andenbehandlin- 
gen i dag, at det ikke umiddelbart kunne lykkes, 
inden loven kunne vedtages endeligt. 

Kl. 13.10 
Jeg har i øvrigt også tidligere i processen haft 

den opfattelse, at RCT-København var tilfreds . 
med, at vi arbejdede med sagen. RCT-Køben- 
havn har ikke noget akut problem, men jeg for- 
står ønsket om, at vi søger at løse problemstillin- 
gen allerede i forbindelse med behandlingen af 
lovforslaget her, og jeg er meget indstillet på, at 
vi gør en fælles bestræbelse på at se, om vi kan 
løse finansieringsspørgsmålet allerede inden 
tredjebehandlingen. I det ligger der altså et til- 
sagn om at gøre en ekstra indsats, men jeg kan jo 
ikke garantere udfaldet af en sådan ekstra ind- 
sats. Men jeg er meget indstillet på at prøve at 
se, om problemet kan løses. 

Jørgen Winther (V): 
Jeg vil gerne sige, at Venstre er meget enig i det, 
som fru Karen Jespersen nævnte her fra talersto- 
len, og derfor ønsker Venstre også, at lovforsla- 
get sendes tilbage til Sundhedsudvalget, så vi 
kan se på det mellem anden og tredje behand- 
ling. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. 1 forkastedes, idet 28 stemte 
for, 85 imod. 

Ændringsforslag nr. 2 forkastedes, idet 50 stemte 
for, 63 imod. 
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Ændringsforslag nr. 3 forkastedes, idet 13 stemte 
for, 101 imod. 

Ændringsforslag nr. 4 vedtoges uden afstem- 
ning. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Fjerde næstformand (Margrete Auken): 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til fornyet 
behandling i Sundhedsudvalget. Hvis ingen gør 
indsigelse, betragter jeg det som vedtaget. (Op- 
hold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
17) Anden behandling af lovforslag nr. L 189: 
Forslag til lov om tilskud til Grønlands hjem- 
mestyre for 2005-2007. 
Af finansministeren (Thor Pedersen). 
(Fremsat 24/3 2004. Første behandling 30/4 
2004. Betænkning 26/5 2004). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

. . Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
I ling. 

Afstemning 

Fjerde næstformand (Margrete Auken): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
18) Anden behandling af lovforslag nr. L 202: 
Forslag til lov om æridring af lov om planlæg- 
ning. (Udvidelse af sommerhusområder i kyst- 
nærhedszonen). 
Af miljøministeren (Hans Christian Schmidt). 
(Fremsat 31/3 2004. Første behandling 15/4 
2004. Betænkning 26/5 2004). 

Der var stillet 2 ændringsforslag i betænknin- 
gen: 
Uden for betænkningen var der ikke stillet æn- 
dringsforslag. 

Lovforslaget og ændringsforslagene sattes til 
forhandling under et. 

Forhandling 

Gudrun Laub (V): 
Lovforslaget om ændring af planloven giver 
mulighed for at få udlagt 8.000 sommerhusgrun- 
de over hele landet efter nogle retningslinjer, 
som er ganske klart beskrevet. 

Udlægningen skal ske bag eksisterende som- 
merhusområder, og er det på et næs eller lignen- 
de, hvor man kan diskutere, hvad der er retnin- 
gen væk fra kysten, er det retningen mod fast- 
landet. Udlægningen skal ske inden for kyst- 
nærhedszonen, den skal ske i landets yderområ- 
der, den skal ske efter en lokalplan, og det drejer 
sig som allerede sagt om højst 8.000 sommerhus- , 
grunde i landet som helhed. 

Kl. 13.15 
Samtidig skal det være sådan, at ministeren 

finder det godtgjort, at udvidelsen ikke vil tilsi- 
desætte væsentlige naturbeskyttelses- og land- 
skabelige interesser, og endelig skal der være én 
stor lokaløkonomisk effekt af at udlægge disse 
sommerhusområder. 

Lovforslaget vil give en stor gevinst. Det gi- 
ver mulighed for bedre udnyttelse af områder 
uden at ødelægge naturværdierne, det giver folk 
mulighed for at komme ud i naturrige omgivel- 
ser og skaber bedre rekreative forhold. Et af æn- 
dringsforslagene giver desuden mulighed for, at 
nogle af de 8.000 sommerhusgrunde kan lægges 
på små øer, hvor man af nødvendige grunde må 
fravige de betingelser, der er med hensyn til 3- 

. kilometer-zonen. 
Venstre kan varmt anbefale dette lovforslag 

og kan også anbefale de ændringsforslag, der er 
stillet af miljøministeren. 


